

## Referat af Menighedsrådsmøde d. 18-09-2024 kl. 18.00

Evt. afbud meldes til [karlstrup.sogn@km.dk](mailto:karlstrup.sogn@km.dk) eller 4615 0644

Pkt	Sag	Bilag	Referat
	<p>Kl 17.30 spising</p> <p>Kl 18.00 Menighedsrådsmøde</p> <p>kl 19.00 kaffe/te</p> <p>kl 19.15 Menighedsrådsmøde</p> <p>kl 20.00 farvel og tak for i dag (jeg tænker, at vi får brug for tid til drøftelserne - så vær opmærksom på, at tiden kan blive overskredet)</p>		<p>Indkaldt:</p> <p>Merete Oehlerich Bjørnsen (formand og kontaktperson) (MOB)</p> <p>Bent Herlin Jensen (kasserer) (BH)</p> <p>Michele Brændmose, (næstformand) (MBJ)</p> <p>Per Olsen (kirkeværge),(PO)</p> <p>Stig Flyckt Bjørnsen (SFB)</p> <p>Elaine Zeidler (EZ)</p> <p>Jesper Jensen (kirkegårdsleder) (JJ)</p> <p>Christina Feddersen (præst) (CF)</p> <p>Kirsten Senbergs (præst) (KS)</p> <p>Maria Lessing (præst) (ML)</p> <p>Annette Edske (personalerep.) (AE)</p> <p>Afbud: Elaine, Jesper, Maria, Flemming</p>
1	<b>Velkomst og valg af ordstyrer</b>		Velkomst ved Merete. Michele valgt til ordstyrer
2	<b>Godkendelse af dagsorden</b>		Lukket punkt tilføjet som sidste punkt.
3	<b>Sager til beslutning</b>		
	a) Skal vi have kirkegårdsshelter?	X	<p>Christina: Da vi fik afslag på "madpakkehus" i sin tid, bør det overvejes om det er værd at bruge kræfter på.</p> <p>Kirsten: Er der økonomiske ressourcer?</p> <p>Christina: Det kan koste personaleressourcer til tjek af toiletter i sommerperioden.</p> <p>Per: Er det bedre at lægge kræfter i "skovkirkegården" og få det færdigt?</p> <p>Merete: Ønsker at lægge det i KKU til undersøgelse.</p> <p>Menighedstrådet beslutter at lægge det i KKU, der undersøger om det overhovedet er muligt. KKU skal vende tilbage til januarmødet.</p>
	b) Og i den forbindelse blive en ElCykelvejkirke	X	<p>For at være en Elcykelvejkirke skal der bl.a. være en pumpe og et stik.</p> <p>Rådet beder KKU undersøger pris på pumpe og stik (+ evt. skilt)</p> <p>Hvis det kan laves for &lt;10.000 kr. kan det sættes i gang.</p> <p>Ellers skal beslutningen/tilbudet retur til Rådet.</p>
	c) Skal vi indføre kirkeyoga	X	Efter en drøftelse besluttede MR ikke at gå videre med forslaget.
	d) Skal vi opkøbe jord til udvidelse af kirkegården.		<p>Forslaget er kommet op fordi naboejendommen var til salg. Hvis vi skulle have købt noget skulle det have været inden salget.</p> <p>Kirken ejer allerede jord der er forpagtet bort til landbrug.</p> <p>MR beslutter, at det ikke er aktuelt.</p>

	e) Skal vores 2,745 HA jord på Parkkirkegården fortsat forpagtes ud eller skal vi omdanne det til skov		Præstegårdsjorden (5,49 HA i alt) er forpagtet ud til udgangen af 2026. Beslutningen udsættes til 2026.
	f) Nye cykelstativer ved Kirkens hus v. Michéle		Michéle fremlagde sin begrundelse – der mangler cykelstativer Rådet synes det er en god idé. Det skal være stativer der passer til husets øvrige stil. Ønske om universalt stativ. Evt. placeret ved skraldeskuret. 10 pladser. Rådet beder KKU om at indhente priser og komme med forslag til placering og opsætning.
4	<b>Meddelelser</b>		
	Formand/kontaktperson		
	a) Evaluering af Trylleskoven griller		Dejlige aften, god hjælp. Hyggeligt at Karlstruberne underholdt. God lyd. Meget kartoffelsalat i overskud, men der kom færre end sidste år. Næste gang skal der holdes et planlægningsmøde med de frivillige. Det er fint at det slutter kl. 19.30 Der skal gøres opmærksom på affaldssortering ET sted. Tak til Michele.
	b) Valget i går		Aftenen forløb godt. God dirigent og stemmetællere. Næste gang skal de 2 forskellige stemmesedler have forskellige farver. Næste gang skal stemmeberettiget registreres online fra start. Der er valgt 7 medlemmer og 4 stedfortrædere. Mere reklame næste gang (fx valgplakater).
	c) Budgetsamråd	x	Merete berettede om Provstiets nye økonomiske model der træder i kraft i 2026.
	d) Øko og forretningsudvalgsmøde		Der er møde næste gang d. 2/10 hvor der skal træffes beslutning om hvilket regnskabs-firma der skal præsenteres for MR
	Næstformand		Intet nyt
	Kasserer		Intet nyt
	Ledergruppen		Der har været en arbejdsulykke på kirkegården. Det er anmeldt. Christina forklarede om forløbet. Medarbejderen er tilbage på arbejde. Janni er ansat som servicemedarbejder i en tidsbegrænset stilling og i den forbindelse er der lavet en ny fordeling af arbejdsopgaverne kirketjenerne imellem. Arbejds miljørep. + CF har været på kursus i arb.miljø. Der er etableret en arb.miljøgruppe.
	Præster		Præsterne har modtaget en opfordring fra det mellemkirkelige råd om at samle ind til de kristne i Israel og Palæstina d. 6/10. KS får ok fra Menighedsrådet til at ændre dagens indsamling til dette.

		Der er lagt evaluering af liturgien efter højmesser på søndag i KST (i KLU d. 29/9) Præsterne har modtaget tilbud om kursus fra ADHD-foreningen til konflikthåndtering af konfirmander. Det bliver arrangeret i Provsti-regi. Alle præster i Provstiet skal på kursus d. 8+9. oktober.
5	<b>Nyt fra udvalgene</b>	
	a) Kirke og Kirkegårdsudvalget	Der er kommet affugter der skal stilles op i kirken. Kirken er lukket 11-22 november for rensning af orglet. Annette: Varmen i kirken er nævnt i et KKV-referat. Hvad er status? Der skal slukkes for varmen før så ingen brænder sig. Der er kommet spørgsmål til ringningen i Karlstrup (efter solen er ringet ned kom der bedeslag). Det ER vendt med kirketjenerne.
	b) Øko- og forretningsudvalget	Intet at tilføje (se punkt 4.d)
	c) Aktivitetsudvalget	Der er møde d. 24/9
	d) Karlstrup sogns bogudvalg	Hjemmesiden er opdateret. Det er meget flot. Bogen/hæftet forventes klar til 1. december.
	e) Skibet	Kirsten er kommet i bestyrelsen i Skibet. Det kører godt.
	f) Præstegårdsudvalget	Intet at bemærke
	g) Menighedsplejen	Næste møde d. 6/11 – der skal drøftes julehjælp.
	h) Kirkebladsudvalg	Der er møde i næste uge (25/9).
	i) Valgbestyrelsen	Indtil 15. oktober er udvalget aktivt.
6	<b>Opfølgning på sager</b>	
	a) Sanshaven	Der skulle have været møde i går, men mødet er udsat pga sygdom. Der er doneret 2 sten til haven.
	b) Regnskabskontoret	Der er møde d. 23/10. lejemålet er opsagt til 30/11 – det overtages af provstiet.
7	<b>Eventuelt</b>	Næste møde skal Menighedsrådet diskutere/beslutte Kontaktpersonens beføjelser/kompetencer.
7	<b>Lukket punkt</b>	Gæster og medarbejderrep. forlod mødet under dette punkt.

Ordinært møde slut kl. 19.55

Referent Annette Edske